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I. Veikla teisės aktų leidybos srityje 
 
 
 
 

 
2010 –ieji  Seimo kadencijos metai pasižymėjo dideliu aktyvumu įstatymų 
leidybos srityje – pateikta 113 teisės aktų projektų. Tarp jų: 

§ 36 įstatymų projektai 
§ 6 nutarimų projektai 
§ 4 rezoliucijų projektai 
§ 21 pasiūlymai 
§ 3 Seimo Statuto projektai 
§ 24 projektus lydintys dokumentai 

 
 
 
 

Svarbiausios įstatyminės iniciatyvos 
 

INICIATYVA PASIŪLYMO ESMĖ EIGA 
Pridėtinės vertės mokesčio 
įstatymo 19 straipsnio 
papildymo  
ĮSTATYMO PROJEKTAS 
 
 
Su kitais frakcijos nariais 

Siūloma nustatyti lengvatinį PVM tarifą 
periodinei spaudai. Sumažinus PVM tarifą 
nuo 21 proc. iki 9 proc. mažėtų periodinės 
spaudos kaštai, pigtų periodiniai laikraščiai, 
žurnalai. Jie taptų lengviau įperkami 
rajonuose, kur spauda turi itin svarbią 
švietėjišką, pažintinę reikšmę. 

Pateikimas plenariniame posėdyje 
planuojamas 2011 metų Seimo 
pavasario  sesijoje. 

Darbo kodekso 182 straipsnio 
pakeitimo ĮSTATYMO 
PROJEKTAS 
 
 
Su kitais frakcijos nariais 

Siūloma įtvirtinti teisę į nemažiau kaip vieno 
mėnesio apmokamas kūrybines atostogas 
disertacijai užbaigti bei kūrybines atostogas 
vadovėliams rašyti ir kitais įstatymų 
nustatytais atvejais. 

Pateikimas plenariniame posėdyje 
planuojamas 2011 metų Seimo 
pavasario  sesijoje. 

Turizmo įstatymo pakeitimo 
ĮSTATYMO PROJEKTAS  
 
 
 
 
 
 
 
 
Su  kitais frakcijos nariais 

Projektu siekiama suteikti keliaujantiems 
daugiau garantijų ir tikrumo dėl gaunamų 
paslaugų kokybės. Be to, šis projektas iki 
galo suderintų turizmo sektorių 
reglamentuojančio įstatymo normas su 
Europos Sąjungos (ES) Paslaugų direktyva 
(pvz., suteikiama teisė kelionės 
organizavimo paslaugas teikti fiziniams 
asmenims). Kartu įstatymo pakeitimai turėtų 
teigiamą įtaką verslo plėtrai šalyje, nes 
sumažintų administracinę naštą tokias 
paslaugas teikiančioms įmonėms. 

Svarstymo seimo posėdyje pertrauka 

Pensijų sistemos reformos 
įstatymo 4 straipsnio pakeitimo 
įstatymo 2 straipsnio pakeitimo 
ir papildymo ĮSTATYMO 
PROJEKTAS 
 

Įstatymo projektu, įvertinus esamą teisinį 
reguliavimą ir LRKT išaiškinimus, siūloma 
papildyti įstatymą nuostata, kad Lietuvos 
Respublikos Vyriausybė, įvertinusi Lietuvos 
ekonomikos rodiklius, lemiančius Lietuvos 
ūkio raidą, iki 2013-12-31 parengia ir 
patvirtina nuo 2009-01-01 sumažintų pensijų 
įmokų kompensavimo 2014-2018 metais 
tvarką. 

Pateikimas plenariniame posėdyje 
planuojamas 2011 metų Seimo 
pavasario  sesijoje. 

Viešųjų pirkimų įstatymo 8 
straipsnio pakeitimo ir 
papildymo ĮSTATYMO 
PROJEKTAS 

 

 Įstatymo projekto tikslas – papildyti 
Tarnybos funkcijų sąrašą konkrečiai 
numatant, kad Tarnyba kontroliuoja, kaip 
vykdant sudarytas pirkimų sutartis laikomasi 
pirkimų sutarčių sąlygų, ir vertina pirkimų 
sutarčių įvykdymo rezultatus. 

Šiuo metu svarstomas komitetuose.  

http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=370420
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=370425
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=367175
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=375106
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=375109


Rinkliavų įstatymo 12 straipsnio 
pakeitimo ĮSTATYMO 
PROJEKTAS 

Įstatymo projektu siūloma imperatyviai 
įtvirtinti nuostatą, kad vietinių rinkliavų lėšos 
būtų naudojamos finansuoti savivaldybių 
išlaidas, susijusias su vietinių rinkliavų 
objektais ir jų pagerinimu. 

Pateikimas plenariniame posėdyje 
planuojamas 2011 metų Seimo 
pavasario  sesijoje. 

Viešųjų įstaigų įstatymo 9 
straipsnio pakeitimo ĮSTATYMO 
PROJEKTAS 

Įstatymo projekto tikslas – numatyti, kad 
viešųjų įstaigų, kurių savininkė ar dalininkė 
yra valstybė ar savivaldybė, vadovai į darbą 
būtų priimami viešo konkurso būdu. 
Siekiama užtikrinti vienodą nurodytų įstaigų 
vadovų skyrimo tvarką. 

Šiuo metu svarstomas komitetuose.  
 

Seimo statuto "Dėl Seimo 
statuto 11 straipsnio pakeitimo 
ir papildymo" ĮSTATYMO 
PROJEKTAS 

Projekto uždavinys – užtikrinti nešališką 
klausimų, susijusių su užsienio valstybėmis 
ar užsienio organizacijomis, svarstymą 
Seime.  

Pateikimas plenariniame posėdyje 
planuojamas 2011 metų Seimo 
pavasario  sesijoje. 
 

Seimo STATUTO "Dėl Seimo 
statuto 206 straipsnio 
pakeitimo" PROJEKTAS 

Siekiama numatyti konkrečią datą, iki kurios 
institucijos privalėtų pateikti metinę veiklos 
ataskaitą Seimui, taip užtikrinant tinkamą 
institucijų veiklos kontrolę, t.y. įstatyme 
numačius, kad institucijos privalo pateikti 
veiklos ataskaitas už praėjusius metus per 
pirmus du einamųjų metų mėnesius, bus 
galima efektyviau spręsti problemas, 
susijusias su institucijų veikla. 

Pateikimas plenariniame posėdyje 
planuojamas 2011 metų Seimo 
pavasario  sesijoje. 

Biudžeto sandaros įstatymo 5 
straipsnio pakeitimo ir 
papildymo ĮSTATYMO 
PROJEKTAS 

Įstatymo projekto tikslas – numatyti, kad 
biudžeto asignavimų valdytojai privalo savo 
interneto tinklalapyje viešinti informaciją 
apie paskirtų biudžeto asignavimų faktinį 
panaudojimą, konkrečiai ir išsamiai 
nurodant, kiek paskirtų biudžeto asignavimų 
tą mėnesį buvo panaudota darbo 
užmokesčiui, socialinio draudimo įmokoms, 
kitoms išmokoms, konkrečių programos 
priemonių įgyvendinimui ir kitoms išlaidoms. 

Šiuo metu svarstomas komitetuose.  
 

Administracinių teisės pažeidimų 
kodekso 207 straipsnio 
pripažinimo netekusiu galios 
ĮSTATYMO PROJEKTAS 

Įstatymo projekto tikslas – panaikinti 
įstatymo nuostatą, numatančią atsakomybę 
už sistemingą raginimą ar kurstymą 
emigruoti Lietuvos Respublikos piliečius į 
užsienį.  

Šiuo metu svarstomas komitetuose.  
 
 

Administracinių teisės pažeidimų 
kodekso 124, 224, 225 ir 259(1) 
straipsnių pakeitimo ĮSTATYMO 
PROJEKTAS 

Siekiama numatyti efektyvesnes sankcijas 
nustatytą greitį viršijusiems vairuotojams ir 
taip sumažinti avaringumą keliuose. Siūloma 
ne tik griežtinti pinigines sankcijas už 
nustatyto greičio viršijimą, bet ir taikyti 
teisės vairuoti transporto priemonę atėmimo 
sankciją. Griežtesnių nuobaudų nustatymas 
gali būti vertinamas ir kaip prevencinė 
priemonė, kuri galėtų sulaikyti vairuotojus 
nuo kelių eismo taisyklių pažeidimo.  

Pateikimas plenariniame posėdyje 
planuojamas 2011 metų Seimo 
pavasario  sesijoje. 

SEIMO NUTARIMO "Dėl Lietuvos 
Respublikos Seimui atskaitingų 
institucijų funkcijų ir veiklos 
peržiūros bei įvertinimo" 
ĮSTATYMO PROJEKTAS 

Siūlyti Lietuvos Respublikos Seime (toliau – 
Seimas) veikiantiems komitetams pagal jų 
kompetenciją peržiūrėti ir įvertinti Seimui 
atskaitingų institucijų vykdomas funkcijas ir 
veiklą, prieš tai kreipiantis į Saulėlydžio 
komisiją dėl kriterijų ir priemonių, skirtų 
institucijų veiklos ir funkcijų peržiūrai bei 
įvertinimui, taikymo praktikos suderinimo 

Pateikimas plenariniame posėdyje 
planuojamas 2011 metų Seimo 
pavasario  sesijoje. 

Koncesijų įstatymo 3 straipsnio 
pakeitimo ĮSTATYMO 
PROJEKTAS 
 

Įstatymo projektu siūloma papildyti 
Koncesijų įstatymo 3 straipsnio 2 dalį, į 
sričių, kuriose galima koncesija, sąrašą  
įtraukiant ir socialinio būsto sritį. Toks 
papildymas sudarys sąlygas savivaldybėms 
pasinaudojant lanksčiu įstatyminiu 
reguliavimu pritraukti privačių subjektų lėšas 
ir taip spręsti socialinio būsto fondui didinti 
skiriamų lėšų nepakankamumo problemą. 

Pateikimas plenariniame posėdyje 
planuojamas 2011 metų Seimo 
pavasario  sesijoje. 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=364854
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=364855
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=365759
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=365761


Piniginės socialinės paramos 
nepasiturinčioms šeimoms ir 
vieniems gyvenantiems 
asmenims įstatymo 15 straipsnio 
pakeitimo ĮSTATYMO 
PROJEKTAS 
 
 
 
Su kitais frakcijos  nariais 

Projektu siūloma pakeisti Įstatymo 15 
straipsnio 6 dalį, numatant, kad darbo 
užmokestis, užmokestis už prastovas ne dėl 
darbuotojo kaltės ir užmokestis už 
kasmetines atostogas, pensijos, pensijų 
išmokos, šalpos išmokos, kas mėnesį 
gaunamos pašalpos, ligos, profesinės 
reabilitacijos, motinystės, tėvystės ir 
motinystės (tėvystės) pašalpos, taip pat 
kitos kas mėnesį gaunamos pajamos 
įskaitomos į pajamas tų mėnesių, kada jos 
buvo realiai išmokėtos. 
 

Šiuo metu svarstomas komitete.  
 

Gyventojų turto deklaravimo 
įstatymo 2, 5, 6 ir 9 straipsnių 
pakeitimo ir papildymo 
ĮSTATYMO PROJEKTAS 
 
 
 
 
Su kitais frakcijos  nariais 

Projektu siūloma papildyti gyventojų, 
privalančių deklaruoti turtą sąrašą, įtraukiant 
komercinių bankų tarybų ir valdybų narius, 
administracijų vadovus, administracijų 
vadovų pavaduotojus ir jų šeimos narius ir 
visuomenės informavimo priemonių tarybų ir 
valdybų narius, vadovus, jų pavaduotojus, 
vyriausiuosius redaktorius, jų pavaduotojus, 
redaktorius, jų pavaduotojus, LRT tarybos 
narius ir jų šeimos narius. Šiems 
gyventojams, vengiant pateikti deklaracijas, 
taip pat laiku arba iš viso jų nepateikus, 
neteisingai nurodžius duomenis, siūloma 
numatyti administracinę ar baudžiamąją 
atsakomybę.  
 

Priėmimas plenariniame posėdyje 
planuojamas 2011 metų Seimo 
pavasario  sesijoje. 

Darbo kodekso 109, 127, 129, 
130, 141, 152, 188, 203, 206, 
256 straipsnių papildymo ir 
pakeitimo įstatymo 11 straipsnio 
pripažinimo netekusiu galios 
ĮSTATYMO PROJEKTAS 
 
 
 
 
 
 
Su kitais frakcijos  nariais 

Atsižvelgiant į tai, kad įstatymas buvo 
priimtas siekiant palengvinti reikalavimus dėl 
darbo sutarties nutraukimo, skatinti socialinį 
dialogą tarp darbdavių ir darbuotojų bei 
lanksčiau reglamentuoti darbo santykius, 
išsaugoti darbo vietas, t.y. lanksčiau 
reglamentuojant darbo teisinius santykius 
bei sudarant tokias teisines prielaidas, kad 
darbdaviai, norintys atleisti darbuotojus iš 
darbo dėl ekonominių priežasčių nesant jų 
kaltės,  nebūtų pernelyg apsunkinami, 
lanksčiau reglamentuoti viršvalandinį darbą 
ir sudaryti galimybę darbuotojui ir darbdaviui 
susitarti, įstatymo projektu siūloma pripažinti 
netekusiu galios įstatymo 11 straipsnį taip 
atsisakant priimtų nuostatų laikino galiojimo. 

Pateikimas plenariniame posėdyje 
planuojamas 2011 metų Seimo 
pavasario  sesijoje. 

PASIŪLYMAS Baudžiamojo 
kodekso 310 straipsnio 
pakeitimo ĮSTATYMO 
PROJEKTUI 

BK 310 str. papildyti nuostata, įtvirtinančia 
teisinę atsakomybę už žiaurų elgesį su 
gyvūnais ir juridiniam asmeniui (pvz., 
gyvūnų globos organizacija, veterinarijos 
klinika ar pan.) 

Įstatymo projektui po svarstymo 
Seimo posėdyje pritarta, pasiūlymui 
pritarta komitete. 

PASIŪLYMAS Administracinių 
teisės pažeidimų kodekso 90 
straipsnio ir 241 straipsnio 1 
dalies pakeitimo ĮSTATYMO 
PROJEKTUI 

Siūloma padidinti pinigines baudas už žiaurų 
elgesį su gyvūnais: sankciją nuo 100 iki 500 
litų pakeisti į baudą nuo 500 iki 1000 litų; 
atitinkamai už pakartotinius veiksmus – 
sankciją nuo 500 iki 1000 litų padidinti į 
baudą nuo 1000 iki 2000 litų. 

Pateikimas plenariniame posėdyje 
planuojamas 2011 metų Seimo 
pavasario  sesijoje. 

Seimo REZOLIUCIJOS "Dėl 
situacijos Gruzijoje" PROJEKTAS 
 
Su kitais frakcijos  nariais 

Šia rezoliucija pripažįstamas Gruzijos 
teritorijos vientisumas ir jos sienų 
neliečiamybė, o Rusijos veiksmai vertinami 
kaip Gruzijos teritorijos dalių neteisėta 
okupacija. Šalys raginamos konfliktą spręsti 
taikiai, laikantis tarpusavio susitarimų ir 
tarptautinės teisės reikalavimų. 

Projektas priimtas 2010-06-01 

 
 
 
 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=364603
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=364602


Veikla Seimo komitetuose 
  
 
Šioje Seimo kadencijoje taip pat aktyviai dalyvauju dviejų komitetų veikloje: esu Užsienio reikalų komiteto 
(URK) narys bei Europos reikalų komiteto (ERK) pirmininko pavaduotojas. 
Analizuojant susijusius teisės aktus  ERK bei URK bei nustačius poreikį koreguoti tam tikras jų nuostatas, pateikiau 
šiuos teisės akto projektus: 
 

 
 
 
 
 
 

INICIATYVA PASIŪLYMO ESMĖ EIGA 
Seimo STATUTO "Dėl Seimo 
statuto 49, 61, 68, 180(1), 
180(2), 180(5), 180(6), 180(7), 
180(19), 182 straipsnių 
pakeitimo ir papildymo ir Statuto 
papildymo 180(41) straipsniu" 
įstatymo PROJEKTAS 
 

Projekto uždavinys – užtikrinti, kad Seimo 
statutas sudarytų nuoseklią teisinę bazę 
Lisabonos sutarties nuostatomis sukurtų 
naujų parlamento galių įgyvendinimui, 
įtvirtinant esamą parlamentinę praktiką. 
 

Šiuo metu svarstomas darbo grupėje. 

PASIŪLYMAS Diplomatinės 
tarnybos įstatymo 24, 25, 27, 
29, 32, 44, 47, 56, 57, 68, 70 
straipsnių ir 1, 2 priedėlių 
pakeitimo ir papildymo bei 
įstatymo papildymo 28(1) 
straipsniu įstatymo projektui 

Siūloma pakeisti gyvenamųjų patalpų 
suteikimo diplomatams tvarką, suteikiant 
galimybę diplomatui pačiam apsirūpinti 
gyvenamosiomis patalpomis, taip 
sumažinant administracinę naštą 
diplomatinėms atstovybėms. 

Pasiūlymui buvo pritarta. 
Priimtas įstatymas 2010-06-03 Nr. XI-
870. 

Valstybės tarnybos įstatymo 4, 
23, 26, 42, 43 straipsnių 
pakeitimo ir papildymo bei 
Įstatymo papildymo 38(1) 
straipsniu ĮSTATYMO 
PROJEKTAS 

Siekiama spręsti valstybės tarnautojų 
apmokėjimo už dalyvavimą Europos 
Sąjungos Dvynių programos paramos 
teikimo projektuose problemą, numatant 
naują priemokos rūšį, ir šiai priemokai 
netaikant Valstybės tarnybos įstatyme 
numatytus priemokoms taikomus dydžio ir 
trukmės apribojimus 

Priimtas projektas  2010-06-22. 
 

PASIŪLYMAS Diplomatinės 
tarnybos įstatymo 24, 25, 27, 
29, 32, 44, 47, 56, 57, 68, 70 
straipsnių ir 1, 2 priedėlių 
pakeitimo ir papildymo bei 
Įstatymo papildymo 28(1) 
straipsniu įstatymo projektui 

Siūloma lanksčiau reglamentuoti diplomato 
laikino  perkėlimo į kitas pareigas terminą, 
sudarant galimybę pratęsti buvimo laiką 
kitose pareigose. 

Pasiūlymams pritarta iš dalies. 
Priimtas įstatymas 2010-06-03 Nr. XI-
870. 
 

PASIŪLYMAS Vardų ir pavardžių 
rašymo dokumentuose įstatymo 
projektui 
 
Su kitais Frakcijos nariais 

Atsižvelgiant į tai, jog asmenvardis yra 
unikalus konkretaus asmens tapatybės 
žymuo, todėl, vienoje valstybėje kaip nors 
pakeičiant kitos valstybės įteisintus asmens 
vardo ir pavardės įrašus to asmens 
dokumentuose, gali būti ne tik pažeidžiamos 
žmogaus teisės, bet ir sudaroma sunkumų 
asmeniui migruojant iš vienos valstybės į 
kitą mokslo, darbo ar asmeniniais reikalais, 
siūloma pakeisti įstatymo projektą taip, kad 
jo nuostatos atitiktų Europos Sąjungos teisę. 

2010-04-08 projektas pateiktas 
plenariniame posėdyje. Svarstomas 
komitete. 2010-06-22 gauta 
Vyriausybės nuomonė dėl projekto. 
Pasiūlymas komitete dar 
nesvarstytas. 

Seimo REZOLIUCIJOS “Dėl 
Srebrenicos genocido aukų 
atminimo” PROJEKTAS 

Siekiama paminėti ir deramai pagerbti 
Srebrenicoje (Bosnija) įvykdytas masines 
žmonių žudynes, kviečiama paminėti 
Srebrenicos genocido aukų metines liepos 
11 d. bei tokiu būdu paremti tarptautines 
pastangas užtikrinti Vakarų Balkanų regiono 
stabilumą.    

Projektas priimtas 2010-05-20 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=353360
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=374579&p_query=&p_tr2=
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=345705
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=345706
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=348060
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=374579&p_query=&p_tr2=
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=373236
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=372781
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=372916


 
Rezoliucija „Dėl genocido Srebrenicoje aukų atminimo“ 
 
Mano iniciatyva buvo parengtas Seimo rezoliucijos „Dėl genocido 
Srebrenicoje aukų atminimo“ projektas, kurį Seimas priėmė 
2010 m. gegužės 20 d. Tai išties svarbus dokumentas, kuriuo 
siekiama deramai pagerbti Srebrenicoje (Bosnija) įvykdytas masines 
žmonių žudynes, paminėti Srebrenicos genocido aukų metines liepos 
11 d. bei tokiu būdu paremti tarptautines pastangas užtikrinti Vakarų 
Balkanų regiono stabilumą.    
  
Žudynės Srebrenicoje (Bosnija ir Hercegovina) 
1995 m. liepos 11 d.  
 
Bosnijos karo metu (1992–1995 m.) serbų grupuotės privertė gimtąsias vietas palikti per 2 mln. vietos gyventojų, 
žuvo apie 200 tūkst. nekaltų žmonių, dešimtys tūkstančių patyrė kankinimus.   
 
Dėl aplinkinėse teritorijose serbų grupuočių vykdomų agresijos aktų ir etninio valymo, 1992 m. pradžioje bosniai 
ėmė plūsti į Srebrenicą, kurią 1993 m. Jungtinės Tautos pripažino JT “saugia teritorija”. Nepaisant to, kad tuo 
metu taikos misiją šioje teritorijoje vykdė 400 ginkluotų olandų karių, žudynių tai nepadėjo išvengti. Generolo 
Ratko Mladičiaus vadovaujama serbų respublikos armija bei specialieji padaliniai apsupo miestą ir sistemingai 
žudė ten prieglobsčio ieškojusius žmones.  
 
1995 m. liepos 11 d. Srebrenicos masinėse žudynėse žuvo per 8 tūkst. bosnių tautybės vyrų ir berniukų. Etninio 
valymo metu pabėgėliais tapo 25-30 tūkst. Srebrenicos srities gyventojų. Nors daugeliu atvejų žuvusiųjų gretose 
– vyrai ir paaugliai berniukai, pasitaikė atvejų, kuomet buvo žudomi jaunesni nei 15 metų berniukai, vyrai virš 65 
–erių ir moterys. Net kūdikiai. Žuvo apie 20 proc. Srebrenicos gyventojų. 
 
Preliminarų Srebrenicoje nužudytų ar dingusių asmenų sąrašą sudaro 8 372 vardų, tarp jų apie 500 – jaunesni nei 
18 metų; minimos kelios dešimtys moterų bei mergaičių. Iki 2008 gruodžio apie 5 800 aukų tapatybių buvo 
nustatytos pagal DNR tyrimus; 3 215 aukų buvo palaidota Potočari Memorialiniame centre. Iki 2009 m. gegužės 1 
d. 6 006 Srebrenicos genocido aukų kūnai buvo perkelti iš masinių kapaviečių. Šie skaičiai nėra galutiniai.   
 
Srebrenicos įvykiai yra didžiausios po Antrojo Pasaulinio karo Europoje įvykdytos masinės žudynės. Hagos 
Tarptautinis baudžiamasis tribunolas buvusiai Jugoslavijai 2004 m. pripažino Srebrenicos žudynes genocidu, o 
1995 m. liepos 11 d. įvykdyto genocido aktą 2007 m. patvirtino ir Tarptautinis teisingumo teismas, tuo pačiu 
deklaruodamas, jog Serbija neįvykdė pareigos užkirsti kelią genocidui ir privalo perduoti genocidu kaltinamus 
asmenis. Įtariama, jog dauguma jų iki šiol slapstosi Srpskos Respublikoje (Bosnijos ir Hercegovinos dalis) arba 
Serbijoje. 
 
2005 m. gegužės 9 d. JAV Kongresas ir Atstovų Rūmai priėmė rezoliuciją Srebrenicos aukoms atminti. 
2005 m. liepos 7 d. bei 2009 m. sausio 15 d. rezoliucijas dėl Srebrenicos yra priėmęs Europos Parlamentas. 
 
Daugiau informacijos apie Srebrenicos žudynes http://srebrenica-genocide.blogspot.com  
 
 
Parlamentinis pranešimas dėl Baltijos jūros regiono strategijos 
 

 
Džiugu, jog kolegų palaikymo sulaukė mano iniciatyva Europos reikalų 
komitete sudarytos darbo grupės parengtas ir 2009-12-17 Seimo 
plenariniame posėdyje pristatytas parlamentinis pranešimas 
“Europos Sąjungos Baltijos jūros regiono strategija ir strategijos 
įgyvendinimo veiksmų planas: Lietuvos požiūris” – jam pritarta 
2010-01-20 neeilinio Seimo plenarinio posėdžio metu.  
 
Priminsiu, jog Europos Sąjungos Baltijos jūros regiono strategija – pirmoji 
tokio pobūdžio Europos Sąjungos vidinė regioninė strategija Europos 
Sąjungos istorijoje. Priėmus šią strategiją atsiranda pirmasis Europos 
Sąjungoje makroregionas. Savo ruožtu, strategija – tai ilgalaikis planas, 

skirtas viso regiono gerovės, susisiekimo, aplinkosaugos ir saugumo iššūkiams spręsti. Šiam tikslui pasiekti 

http://srebrenica-genocide.blogspot.com/


patvirtinti keturi pagrindiniai prioritetai, kuriais siekiama regioną paversti švariu, klestinčiu, pasiekiamu ir 
patraukliu bei saugiu: 
 

1.     Baltijos jūra – ekologiškai tvari ir saugi vieta. 
2.     Baltijos jūra – klestintis regionas 
3.     Baltijos jūra – lengvai pasiekiamas regionas 
4.     Baltijos jūra – saugus regionas.   
 

• Baltijos jūros regiono strateginiai uždaviniai yra šie: 
1. Baltijos jūros regiono gyventojų gyvenimo kokybės ir ekonominio patrauklumo užtikrinimas, 

didinant ekonomikų konkurencinį pranašumą. Sukurti pagrindą ir sąlygas ilgalaikiam naujos 
kartos ekonominiam augimui, kuris taps dar vienu visos ES ekonominio augumo akseleratoriumi. 

2. 2.ES matomumo ir veiksmingumo Baltijos jūros regione bei jos patrauklumo kaimyniniuose 
regionuose didinimas. 

3. 3.Naujas visų valstybių požiūris ir koordinuoti veiksmai aplinkosaugos bei klimato kaitos srityje. 
4. 4.ES vykdomų politikų ir iniciatyvų regione integrali sąveika bei geresnis valdymas. 

 
• Įgyvendinant Baltijos jūros regiono strategiją siekiama: 

1. Geriausiai išnaudoti ES Baltijos jūros regiono valstybių pranašumus. 
2. 2.Efektyvus strategijos įgyvendinimo koordinavimas ir monitoringas. 
3. 3.Siekti sinergijos su kitomis ES programomis ir iniciatyvomis, įtraukiant kitas Baltijos jūros 

regiono šalis. 
4. 4.Siekti ES biudžeto 2014-2020 m. laikotarpiui palaikymo bendrom regiono iniciatyvom. 

 
Baltijos jūros strategijos įgyvendinimui Europos Komisija yra paskyrusi finansavimą. Tikimasi, kad iki 2013 m. 
regiono valstybės iš sanglaudos fondų įsisavins per 50 mlrd. eurų.  
 
Baltijos jūros regiono strategija yra potencialus Lietuvos pirmininkavimo ES prioritetas.  
 
 

• Tarpparlamentinis bendradarbiavimas. 
Toks bendradarbiavimas reikšmingai sustiprintų Europos Sąjungos Baltijos jūros regiono strategijos 

įgyvendinimą. Esu įsitikinęs, jog 2010 m. patvirtinta Europos Sąjungos (ES) Baltijos jūros regiono strategija gali 
būti puikus postūmis dar aktyvesniam valstybių bendradarbiavimui ir aktualių ekonominės plėtros, aplinkosaugos, 
transporto ir kitų klausimų sprendimui regione. Tačiau tam būtinas glaudus visų valdžios institucijų 
bendradarbiavimas ir įsitraukimas visose Baltijos regiono valstybėse. Tokio bendradarbiavimo iniciatyvos 
galėtų toliau imtis Lietuva. 

Baltijos jūros regione, kurį sudaro aštuonios ES valstybės, gyvena kone trečdalis Sąjungos gyventojų ir būtent 
jame yra sukuriamas trečdalis ES bendrojo vidaus produkto. ES Baltijos jūros regiono strategija įgalina toliau 
plėtoti tarpusavio naudingą bendradarbiavimą ir su Rusija. Nepaisant istorinių ir kultūrinių skirtumų, aplink Baltiją 
esančias ES valstybes vienija ne tik jūra bei su ja susijusios ekologinės problemos, tačiau ir bendri politiniai bei 
ekonominiai siekiai. Aktyviai bendradarbiaudamos valstybės gali pasiekti daug didesnės naudos savo 
visuomenėms, verslui, tačiau tokiam bendradarbiavimui būtinas aktyvus parlamentarų dialogas. Jį inicijuoti ir 
galėtų imtis Lietuva. Tarpparlamentinis Baltijos jūros regiono forumas galėtų įgyti didesnį svorį įtakojant regiono 
ekonomiką ES mastu tiek tokiais svarbiais Lietuvai klausimais kaip energetika, transporto jungtys, tiek migracija, 
nedarbo problemos, jūros ekosistemų išsaugojimas ir pan. Lietuvai imtis inicijuoti tokį forumą šiuo metu yra 
palankus metas – 2009 m. liepą prasidėjo Lietuvos Respublikos pirmininkavimas Baltijos jūros valstybių tarybai, 
kuris tęsis iki pat šių metų vasaros. 

 
• 2010 liepos 23 d.  Seimo Europos reikalų komitetas kreipėsi į vyriausybę su prašymu parengti priemonių ir 

veiksmų planą, kuris ne vėliau kaip iki 2010 m. gruodžio 1 d.  būtų patvirtintas Vyriausybės nutarimu. Šiame 
plane, atsižvelgiant į konkrečių prioritetinių projektų ypatybes, jų regioninį bei Lietuvos dalyvavimo juose pobūdį, 
turėtų būti numatyta: 

1. planuojami konkretūs prioritetinių projektų vykdymo darbų etapai (pagal galimybes ketvirčiais), jų mastas 
(įskaitant užsakovus ir vykdytojus) ir įgyvendinimo terminai; 

2. finansavimo šaltiniai ir galimi dydžiai; 
3. prioritetinių projektų koordinatorių periodiška atskaitomybė ir atsakomybė; 
4. siūlyti Vyriausybei imtis veiksmų, kad Europos Sąjungos Baltijos jūros regiono strategija ir jos įgyvendinimas 

Lietuvoje būtų tinkamai ir pakankamai plačiai pristatytas šalies visuomenei, o informacija apie prioritetinių 
sričių įgyvendinimo rezultatus ir prioritetinių projektų vykdymą būtų skaidri ir lengvai prieinama. 

 



Lisabonos sutarties nuostatų poveikio Seimo darbui vertinimas 
 
 
2010 m. balandžio 14 d. Seimo valdybos sprendimu buvo 
sudaryta darbo grupė „Lisabonos sutarties nuostatų 
poveikiui Seimo darbui įvertinti“ (toliau Darbo grupė), kuriai 
pavesta įvertinti Lisabonos sutarties nuostatų poveikį Seimo darbui 
ir bendradarbiavimui su kitomis institucijomis ir pateikti savo 
išvadas Seimo valdybai. Man patikėtos šios Darbo grupės 
vadovo pareigos.  
 
Darbo grupė, išnagrinėjusi Lisabonos sutarties nuostatas dėl naujo 
nacionalinių parlamentų vaidmens Europos Sąjungoje, laikosi 
nuomonės, kad Lisabonos sutarties nuostatų įgyvendinimas reikalauja dvejopų pakeitimų Seimo statute: 1) 
techninio pobūdžio suderinimo ir 2) Seimo statuto nuostatų papildymo, atsižvelgiant į išsiplėtusias nacionalinių 
parlamentų kompetencijas Europos Sąjungos lygiu. 
 
Atsižvelgiant į tai, kad nuo 2009 m. gruodžio 1 d. nacionaliniai parlamentai yra atsakingi už subsidiarumo patikrą 
bei gali teikti Europos Sąjungos institucijoms argumentuotas nuomones, subsidiarumo patikros mechanizmo 
patikslinimas buvo pirmas ir neatidėliotinas Darbo grupės uždavinys.  
 

• Darbo grupė parengė pasiūlymus dėl Seimo statuto pataisų, kuriomis būtų įtvirtinta Seimo kompetencija 
dėl subsidiarumo ir proporcingumo principų patikros, priimant Europos Sąjungos įstatymo galią turinčius 
teisės aktus, bei Seimo teisė teikti ieškinį Europos Sąjungos Teisingumo Teismui dėl Europos Sąjungos 
įstatymo galią turinčių teisės aktų prieštaravimo subsidiarumo principui.  

 
• Darbo grupė išnagrinėjo Lisabonos sutartimi pakeistas Sutarties dėl Europos Sąjungos veikimo (SESV) bei 

Europos Sąjungos sutarties (ESS) nuostatas dėl jau priimtų sprendimų patvirtinimo pagal nacionalines 
konstitucines nuostatas ir nuostatas, pagal kurias ES sprendimas negali būti priimtas jeigu jam pareiškia 
nepritarimą valstybių narių nacionaliniai parlamentai. Atsižvelgiant į tai, kad nacionalinėje teisėje šioms 
tvirtinimo procedūroms nėra numatytas reglamentavimas, Darbo grupė pakvietė ekspertus iš LR 
Konstitucinio Teismo, LR teisingumo ministerijos, Vilniaus universiteto Teisės fakulteto ir Mykolo Romerio 
universiteto Teisės fakulteto išnagrinėjo Lisabonos sutarties nuostatas ir parengė atitinkamus pasiūlymus 
Seimo statuto projektui ir LR Tarptautinių sutarčių papildymo įstatymo projektui. 

 
Darbo grupei  galimybė nagrinėti Lisabonos sutarties nuostatų poveikį Seimo darbui suteikta  iki 2011 m. 
vasario 1 d. 
 
 
 
 

II. Kita veikla Seime  
 
 

          Tarpparlamentinių ryšių grupės 

Austrijos grupė 

 
2010 m. kovo 30 d. LR Seime įvyko posėdis, kuriame aptartas 2010 metų 
veiklos planas. Jame dalyvavo seimo nariai: Petras Auštrevičius, Vytautas 
Grubliauskas, Gediminas Navaitis, Algirdas Sysas, Valerijus Simulik, Zita 
Užlytė, Kultūros ministerijos Tarptautinių ryšių ir Europos reikalų skyriaus 
atstovas Saulius Šimanauskas, KM Tarptautinių ryšių ir Europos reikalų 
skyriaus vyriausioji specialistė Jūratė Sikorskienė, URM EŠD VVEŠS atašė 
Feliksas Bakanauskas, Vilniaus miesto savivaldybės Užsienio ryšių skyriaus 
atstovė Eglė Skeiverytė.  
 
2010 m. gegužės 5 d. drauge su Austrijos ambasada surengtas austrų 
fotografės Barbaros Caidler (Barbara Zeidler) parodos „Europa – padalyta ir 



suvienyta“ pristatymas Seimo II rūmų foje.  
 
2010 m. lapkričio 17 - 19 d. Zalcburgo Landtago delegacijos, vadovaujamos Landtago Antrosios Pirmininkės 
Gudrun Mosler-Törnström, vizitas. Šiame  susitikime didžiausias dėmesys buvo skirtas dvišaliam kultūriniam 
bendradarbiavimui.  
Šiais 2010-taisiais metais Zalcburgo federacinė žemė ir Lietuva mini partnerystės 40-metį. Paminint šį 
bendradarbiavimo jubiliejų bei stiprinant tolimesnį dvišalį bendradarbiavimą, lapkričio 19 d. įvyko mano 
inicijuotas Pašilaičių mikrorajone Zalcburgo alėjos atidarymas.  
 

         Seimo Europos klubas 
 

 
Seimo Europos klubas yra neformalių diskusijų forumas, kuris jungia Lietuvos 
Respublikos Seimo ir Lietuvoje išrinktus Europos Parlamento narius.  
Klubo susitikimuose parlamentarai diskutuoja Lietuvai aktualiais narystės Europos 
Sąjungoje (ES) klausimais. Į diskusijas skaityti pranešimus yra kviečiami žymūs 
istorikai, kultūrologai, Europos integracijos, politikos mokslų ir tarptautinių santykių 
specialistai iš Lietuvos ir kitų Europos Sąjungos šalių.  
 
  
2010 – ieji metai pasižymėjo aktyvia Seimo Europos klubo veikla. Padedant Seimo 
Europos informacinio biuro darbuotojams iš viso buvo šiais metais buvo 
suorganizuota 12 renginių: 
                                                                                       

11 diskusijų ir 1 aukcionas: 
 

• 2010 sausio 29 d. „Nauja valstybės valdymo teorija“. 
Diskusijoje savo nuomonę išdėstė Seimo narė Marija Aušrinė Pavilionienė, Europos lyčių lygybės instituto vadovė 
Virginija Langbakk, Žmogaus teisių stebėjimo instituto direktorius Henrikas Mickevičius, Žurnalo „Veidas“ leidėjas 
Algimantas Šindeikis, Seimo narys Emanuelis Zingeris. 

 
• 2010 vasario 17 d. „Lietuvos energetikos perspektyvos, „Nord stream“ projektas ir kiti alternatyvūs 

projektai“  
Diskusiją moderavo Seimo Europos klubo prezidento pavaduotojas J. Olekas, pranešimus skaitė Nyderlandų 
nacionalinės dujų kompanijos Gasunie vadovas M. P. Kramer bei AB „Lietuvos dujos“ gen. direktorius V. 
Valentukevičius. 

 
• 2010 vasario 24 d. „Ispanijos pirmininkavimo prioritetai ir Lisabonos sutarties įgyvendinimo 

aktualijos“  
Diskusijoje pranešimus skaitė Ispanijos Karalystės ambasadorius Lietuvoje J.E. J. L. Solano Gadea, Užsienio 
reikalų ministerijos Europos Sąjungos departamento l.e.p. direktorius S. Mitkus ir VšĮ „Europos socialiniai, teisiniai 
ir ekonominiai projektai“ (ESTEP) valdybos pirmininkas K. Maniokas. 

 
 

§ 2010 kovo 17 d. „Lietuvos piliečiams aktualiausi klausimai 
šiuo metu svarstomi Europos Parlamente“  

Diskusijos metu aptartos šios temos: finansų -ekonominės krizės 
įveikimas.Energetinis saugumas.ES užsienio ir saugumo politika, 
santykiai su Rusija.  

  

 

• 2010 kovo 17 d. „Elektros energijos rinka Lietuvoje: „Kas mūsų laukia 2010?“  

Diskusijoje pranešimą skaitė Energetikos ministras A. Sekmokas, jį komentavo Lietuvos pramonininkų 
konfederacijos Energetikos komiteto pirmininko pavaduotojas P. Ralys ir Lietuvos energetikos instituto 
Energetikos kompleksinių tyrimų laboratorijos vadovas habil. dr. V. Miškinis.  
 



• 2010 kovo 31 d. „Ar žalioji energetika turi ateitį Lietuvoje“  

Diskusijoje pranešimus skaitė Europos Parlamento narė R. Morkūnaitė-Mikulėnienė ir Seimo Aplinkos apsaugos 
komiteto pirmininkas J. Šimėnas. Pranešimus komentavo Lietuvos šilumos tiekėjų asociacijos prezidentas V. 
Stasiūnas, Lietuvos biomasės energetikos asociacijos direktorius A. Jakštas, Lietuvos verslo darbdavių 
konfederacijos Ekonomikos komiteto narys V. Mačiulis ir Lietuvos saulės energetikos asociacijos direktorė E. 
Milutienė. 

 

• 2010 balandžio 23 d. „Apie Tibetą „Nuo pasaulio stogo““  

Renginį moderavo Seimo Europos klubo narė Vilija Aleknaitė Abramikienė, mintimis dalinosi režisierius Vytautas V. 
Landsbergis ir Seimo tarpparlamentinių ryšių Tibeto paramos grupės pirmininkė Dalia Kuodytė. 

 

• 2010 birželio 11 d. „Europos vertybės: teorija ir praktika“  

Diskusijoje savo nuomonę išdėstė Seimo narė Marija Aušrinė PavilionienĖ, Europos lyčių lygybės instituto vadovė 
Virginija Langbakk, Žmogaus teisių stebėjimo instituto direktorius Henrikas Mickevičius, Žurnalo „Veidas“ leidėjas 
Algimantas Šindeikis, Seimo narys Emanuelis Zingeris. 
 

• 2010 rugsėjo 22 d. „Europos Sąjungos Rytų partnerystė: po vienerių metų“ 

Įžanginę kalbą tarė Seimo Europos klubo prezidentas Petras Auštrevičius, pasisakė Švedijos ambasadorė J.E. 
Ulrika Eva Marija Kronenber-Mosberg, Lenkijos ambasadorius J.E. Janušas Skolimovskis, Ukrainos ambasados 
patarėjas, laikinasis reikalų patikėtinis Sergijus Popykas, Gruzijos ambasados vyresnysis patarėjas, misijos vadovo 
pavaduotojas Akakis Dvalis, Užsienio reikalų viceministras Evaldas Ignatavičius, Vilniaus universiteto Tarptautinių 
santykių ir politikos mokslų instituto direktorius prof. Ramūnas Vilpišauskas. Renginio metu buvo aptarta šie 
pagrindiniai klausimai: ES Rytų partnerystės iniciatyvos veiksmingumas, įsijungusių valstybių pasiekta pažanga, 
ES valstybių narių nuomonė ir galimi pasiūlymai ateičiai.  

• 2010 spalio 27d. „Naujoji NATO saugumo strategija“  

Įžanginę kalbą tarė Seimo Europos klubo prezidentas Petras Auštrevičius, pranešimus skaitė Krašto apsaugos 
ministrė Rasa Juknevičienė, Jungtinių Amerikos Valstijų misijos vadovės pavaduotoja Anne Hall, Prancūzijos 
nepaprastasis ir įgaliotasis ambasadorius J.E. François Laumonier, Turkijos nepaprastasis ir įgaliotasis 
ambasadorius J.E. Omer Altug, žurnalistas Marius Laurinavičius bei kiti diplomatinio korpuso, NVO atstovai, 
akademikai, apžvalgininkai ir ekspertai.  

Renginio metu buvo aptarta: naujoji saugumo koncepcija, priežastys ir sąlygos nulėmusios jos parengimą, atskirų 
NATO narių nuostatos bei pozicijos rengiant šį svarbų dokumentą. 

• 2010 lapkričio 24 d. „Atsinaujinančių energijos išteklių politika šiandien ir ateityje“  

kurioje pasirašyta rezoliucija dėl Lietuvos atsinaujinančios energetikos politikos. Konferenciją „Atsinaujinančių 
energijos išteklių politika Lietuvoje šiandien ir ateityje“ organizavo LR Seimo Europos klubas ir Lietuvos vėjo 
elektrinių asociacija. Konferencijos partneriai – Lietuvos biomasės energetikos asociacija „Litbioma” ir Lietuvos 
saulės energetikų asociacija.  Konferenciją palaikė LR Seimo aplinkos apsaugos komitetas.  

 

• 2010 gruodžio 3 d. Kalėdinių atvirukų aukcionas. 
 
Tai tradicija tapęs renginys, kurį šiais metais taip pat organizavome su 
visuomenine organizacija „Gelbėkit vaikus“. Tai ypatingai daug sėkmės 
susilaukusi iniciatyva, kurios metu sulaukėme 330 atvirukų iš įvairių 
vaikų globos namų Lietuvoje. Unikalias vaikų globos namų auklėtinių 
sukurtas atvirukų kolekcijas įsigijo Seimo nariai bei Lietuvoje 
reziduojantys užsienio valstybių ambasadoriai. Aukciono metu šiais 
metais viso buvo surinkta 3510 litų ir buvo išdalinti vaikučiams, 
kūrusiems atvirutes. 
 

                  



Komandiruotės 
 
 

• 2010 m. sausio 12-16 d. – Azerbaidžano Respublika 
 

Kartu su kitais projekte dalyvaujančiais Seimo kanceliarijos darbuotojais, dalyvavau Azerbaidžano parlamente 
vykusiame žinių gilinimo seminare, kurio metu Azerbaidžano parlamento kanceliarijos darbuotojai turėjo galimybę 
išsamiau susipažinti su Europos Sąjungos politikos aktualijomis, veiklos mechanizmu bei derybų dėl narystės 
Europos Sąjungoje procesu. Tai viena iš Seimo kanceliarijos su Azerbaidžano parlamentu vykdomo projekto, 
finansuojamo pagal Europos Sąjungos Dvynių programą, dalių. 

 

•  2010 m. sausio 27-30 d. - Moldovos respublika 
 
Dalyvavau VšĮ „International Republican Institute” (Tarptautinis 
respublikonų institutas - IRI) ir Seimo įgyvendinamos mainų 
programos (BEIPTI) parengiamajame vizite į Moldovos 
Parlamentą. Šiuo vizitu buvo siekiama suderinti tikslią ir Moldovos 
Parlamento narių poreikius atitinkančią mokymų programą, skirtą 
pasidalinti Lietuvos patirtimi ir palaikyti Moldovos parlamentarų 
siekį žengti demokratiniu bei eurointegracinės raidos keliu. 
 
 
 

• 2010 m. vasario 28 – kovo 4 d. bei balandžio 27 – gegužės 1 d. Gruzija 
 
Gruzijos-Europos politikos ir teisinių konsultacijų centro (Georgian-European Policy and Legal Advice Centre) 
kvietimu dalyvavau eurointegraciniuose praktiniuose mokymuose, kuriais buvo siekiama padėti Gruzijai pasiruošti 
artėjančioms deryboms dėl asocijuotos narystės Europos Sąjungoje. Šis projektas finansuojamas iš Europos 
Sąjungos lėšų. 
 

• 2010 gruodžio 17 – 20 d. Minskas, Baltarusijos Respublika 
 
Šiomis dienomis kartu su Europos saugumo ir bendradarbiavimo organizacijos Parlamentinės Asamblėjos 
delegacija stebėjau Baltarusijos Respublikos prezidento rinkimus. 
 

 
 
NATO Parlamentinė Asamblėja 
 

 
 
 
 
 
 
 

2010 m. lapkričio 16 dieną Lenkijos sostinėje Varšuvoje per NATO Parlamentinės Asamblėjos 56-oji metinę 
sesiją buvau išrinktas vienu iš 5 NATO Parlamentinės Asamblėjos viceprezidentų. Mano kandidatūrą į šį 
postą pasiūlė Asamblėjos Liberalų politinė grupė, tam pritarė Nuolatinis komitetas, o vykusiame plenariniame 
posėdyje tam buvo pritarta bendru sutarimu. Taip pat buvau perrinktas dar vienai kadencijai į Ekonomikos ir 
saugumo komiteto Rytų-Vakarų bendradarbiavimo ir konvergencijos pakomitečio pirmininko postą. 2006–2009 
m., priminsiu, buvau šio komiteto Transatlantinių ekonominių santykių pakomitečio pranešėjas. 

 
 

•  2010 m. vasario 13-16 d. Briuselis, Belgijos Karalystė 
 
dalyvavau Briuselyje NATO Parlamentinės Asamblėjos rengiamame Jungtiniame Gynybos ir saugumo, Ekonomikos 
ir saugumo bei Politikos komitetų posėdyje. Tai tradicinis kasmetinis NATO PA parlamentarų susitikimas 
Briuselyje, kuriame parlamentarai susitinka su NATO ir SHAPE pareigūnais, viena diena skirta susitikimams ir 



diskusijoms Europos Parlamente ir Europos Komisijoje. Iš kart po šio, vasario 17-18 d., Paryžiuje vyko bendras 
NATO Parlamentinės Asamblėjos Ekonomikos ir saugumo komiteto ir Ekonominio bendradarbiavimo ir išsivystymo 
organizacijos (OECD) posėdis. Šiame posėdyje dalyvavo NATO PA atitinkamo komiteto parlamentarai, taip pat JAV 
ir Kanados delegacijos. 
 

• 2010 m. gegužės 28 – birželio 1 d. Ryga, Latvijos Respublika  
 
Dalyvavau Latvijos sostinėje Rygoje vykusioje NATO Parlamentinės Asamblėjos pavasario sesijoje. 

 
• 2010 m. birželio 17-20 d. Helsinkis, Suomijos Respublika 

 
Dalyvavau Helsinkyje vykusiame NATO Parlamentinės Asamblėjos ir Suomijos Parlamento rengtame seminare 
„Šiaurės Europos požiūris saugumo klausimais, ekonominiai ir aplinkos apsaugos iššūkiai“. Buvau kviečiamas 
pirmininkauti vienam iš seminaro posėdžių. 
 

•       2010 m.   birželio 29-liepos 3 d. Kijevas, Ukraina 
 
Kijeve dalyvavau Jungtiniame NATO Parlamentinės Asamblėjos Ukrainos-NATO tarpparlamentinės tarybos, 
Asamblėjos Politikos komiteto bei Mokslo ir technologijų komiteto posėdyje. Esu Asamblėjos Ekonomikos ir 
saugumo komiteto Rytų-Vakarų bendradarbiavimo ir konvergencijos pakomitečio pirmininkas, taip pat 
Ekonomikos ir saugumo komiteto atstovas Ukrainos-NATO tarpparlamentinėje taryboje. 

 
•   2010 m. rugsėjo 28-spalio 1 d. Praha, Čekijos Respublika 

 
Dalyvavau NATO Parlamentinės Asamblėjos Ekonomikos ir saugumo komiteto Rytų - Vakarų bendradarbiavimo ir 
konvergencijos pakomitečio posėdyje. Esu šio Asamblėjos komiteto pakomitečio pirmininkas.  
 
 

• 2010 spalio 18 – 20 d. Varna, Bulgarijos Respublika 
 
Dalyvavau Konrado Adenauerio fondo surengtoje konferencijoje „Nauji Europos tiltai: bendradarbiavimo Juodosios 
jūros regione galimybės“ Varnoje, Bulgarijoje. Konferencijos metu skaičiau įvadinį pranešimą apie Europos 
Sąjungos  Baltijos jūros regiono strategiją. Taip pat konferencijos metu nagrinėjome Europos Sąjungos Baltijos 
jūros regiono strategijos atsiradimą, pagrindinius tikslus ir galimą įtaką kitoms, panašioms Europos Sąjungos 
strategijoms. Varnos universitete dalyvavau apskritojo stalo diskusijoje apie Varnos universiteto poveikį regiono 
socialinei - kultūrinei raidai, tarpvalstybiniams santykiams Juodosios jūros regione. 
 

•     2010 spalio 22 – 24 d. Stambulas, Turkijos Respublika 
 
Dalyvavau Bosforo konferencijoje „Europos Sąjunga ir Turkija: ateities planai“  Stambule, Turkijoje. Konferencijos 
rengėjas - Britų taryba ir Turkijos nevyriausybinės organizacijos. Konferencijos metu diskutavome apie Turkijos 
derybas dėl narystės ES, dabartinę situaciją, priežastis, lemiančias ES ir Turkijos santykių būklę. Konferencijoje 
buvę Turkijos atstovai kritikavo ES dabartinę politiką šios šalies atžvilgiu, lėtą derybų eigą ir galutinio 
apsisprendimo nebuvimą. Konferencijos metu taip pat dalyvavau diskusijoje apie Turkijos politiką regione, įtaką 
ES ir NATO politikai. 

 
• 2010 lapkričio 12–17 d. Varšuva, Lenkijos Respublika 

 
Per NATO Parlamentinės Asamblėjos 56-oji metinę sesiją buvau išrinktas vienu iš 5 NATO Parlamentinės 
Asamblėjos viceprezidentų. Taip pat buvau perrinktas dar vienai kadencijai į Ekonomikos ir saugumo komiteto 
Rytų-Vakarų bendradarbiavimo ir konvergencijos pakomitečio pirmininko postą.  
Pagrindiniai šios sesijos darbotvarkės klausimai buvo Aljanso stiprinimas ir Naujoji strategijos koncepcija, padėtis 
Afganistane, priešraketinė gynyba, NATO vaidmuo Arkties regione ir kt. Penkiems Asamblėjos komitetams 
svarstyti buvo pateikta 15 raportų projektų, bei 6 rezoliucijų projektai, kuriems pataisas pateikė ir Lietuvos 
delegacija. Viena Asamblėjos rezoliucijų buvo skirta padėčiai Gruzijoje įvertinti. Asamblėja dar kartą pasisakė už 
Gruzijos teritorinį vientisumą ir kuo greitesnį taikų konflikto sureguliavimą. Lietuvos delegacijos siūlymu 
rezoliucijoje buvo aukštai įvertintas reikšmingas Gruzijos indėlis NATO misijai Afganistane, kur šiuo metu tarnauja 
950 Gruzijos karių.  

 
 
 



•      2010 gruodžio 4–8 d. Vašingtonas, Jungtinės Amerikos Valstijos 
 
Buvau deleguotas Seimo valdyba kaip Seimo delegacijos NATO Parlamentinėje Asamblėjoje pirmininkas dalyvauti 
NATO Parlamentinės Asamblėjos, JAV Atlanto Tarybos ir Nacionalinio gynybos universiteto rengiamame 10-ajame 
transatlantiniame parlamentarų forume. Tai tradicinis kasmetinis vienas svarbiausių NATO šalių parlamentarų 
susitikimas, kuriame dalyvavo per 80 parlamento narių iš NATO šalių, JAV Kongreso nariai, atsakingi už šalių 
saugumą pareigūnai, politologai, žiniasklaidos atstovai. 
Pagrindinės šių metų diskusijų temos buvo JAV ir Europos santykiai, JAV politika gynybos srityje, NATO Viršūnių 
susitikimo Lisabonoje vertinimas, JAV pozicija dėl tarptautinės ginkluotės apribojimo, padėtis Artimuosiuose 
rytuose bei Afganistane, santykiai su Rusijos Federacija. 

 
 
 
 

IV. Visuomeninė veikla  
 
 

Išsipildymo akcija 
 
2009 m. gruodžio 25 d. dalyvavau TV3 ir SEB banko rengiamoje “Išsipildymo 
akcijoje 2009”. Buvau pakviestas tapti šios akcijos dalyvės devynmetės Paulinos, 
sergančios cistine fibroze, globėju.  
 
Tesėjau duotą pažadą prisidėti sprendžiant mažajai Paulinai bei visiems šia itin reta ir 
sunkia liga sergantiems asmenis aktualias problemas.  
 
Mano iniciatyva Lietuvos Respublikos sveikatos apsaugos ministro 2010 m. vasario 
12 d. įsakymu Nr. V-114 buvo sudaryta darbo grupė cistinės fibrozės ilgalaikės 
kontrolės ir gydymo klausimams spręsti. Buvau vienas šios darbo grupės narių. 
Darbo grupės posėdžių metu buvo aptarta Cistinės fibrozės situacija Lietuvoje, 
stacionarinio cistinės fibrozės gydymo ypatumai, diagnostikos ir gydymo metodikos, ambulatorinio ir sanatorinio – 
reabilitacinio gydymo prieinamumas, vaikų ir suaugusiųjų specialistų bendradarbiavimas, ambulatorinis ir 
stacionarinis gydymas, klausimai, susiję su medicinine reabilitacija, kompensuojamaisiais vaistais ir medicinos 
pagalbos priemonėmis.  
 

§ 2010 m. gegužės 15 d. dalyvavau Lietuvos cistinės fibrozės asociacijos suvažiavime. Jame buvo 
diskutuojama apie įvairias problemas ir sunkumus, su kuriais susiduria šia liga sergantys ligoniai bei jų 
tėveliai. Suvažiavimo metu taip pat aptarta asociacijos veikla, pasiekti rezultatai, priimti tolimesni planai, 
apibrėžtos veiklos kryptys bei prioritetai. 

 
§ 2010 11 25 d. raštu kreipiausi į sveikatos apsaugos ministrą Raimondą Šukį dėl vėlavimo pateikti 

cistinės fibrozės gydymo metodiką ir atkreipti dėmesį, jog nėra sprendžiamas suaugusiųjų, sergančių 
cistine fibroze, gydymas. 

 
Šiais metais tarp pasiektų rezultatų: 

• Nuo 2010 liepos 15 d. mėnesio į kompensuojamų vaistų sąrašą yra įtraukta dalis vaistų, 
reikalingų gydyti cistinei fibrozei. Supaprastintos kai kurių vaistų skyrimo sąlygos. 

• 2010 spalio mėnesį Vaikų „Lietuvos cistinės fibrozės diagnostikos ir gydymo sutarimas: 
įrodymais pagrįstos metodinės rekomendacijos“ yra parengtos ir paskelbtos www.pediatrija.org. 

• Nuo 2010 lapkričio 15 d.  veikia ambulatorinis konsultacinis cistinės fibrozės kabinetas vaikams 
(asmenims iki 18 metų), o nuo 2010 gruodžio 1 d.  Konsultacijų poliklinikoje steigiamas 
cistinės fibrozės kabinetas, kuriame bus konsultuojami vyresni nei 18 metų pacientai. 

 
 
Nuoširdžiai tikiuosi, jog priimti sprendimai ir mūsų bendros pastangos palengvins šia liga sergančiųjų bei jų 
artimųjų gyvenimus.  
 
 
 

http://www.pediatrija.org/


Iniciatyva „Žalgiris 600“ 
 
 
2010 – ieji yra Žalgirio mūšio, vieno didžiausio viduramžių mūšio Europoje, pergalės 600 metų 
jubiliejus. Manau, jog šis  įvykis vertas visokeriopo mūsų dėmesio – juk tai mūšis, didele dalimi nulėmęs mūsų 
valstybės ir viso regiono likimą. Dėl to spalio 29 dieną 
inicijavau Žalgirio 600 metų pergalės įamžinimą 
Nemenčinės miškų urėdijoje.  
 
 
Daugiau nei 150 lietuvių, rusų ir lenkų moksleivių, iš Lietuvos, 
Latvijos ir Baltarusijos bendrojo lavinimo mokyklų, Nemenčinės 
Arvydų girininkijos 5 kvartale 6 hektarų plote iš 7000 eglučių 
suformavo rekordinio dydžio užrašą „Žalgiris 600“.   
Vienuolikos simbolių užrašo ilgis siekia 551 metrą, o plotis – 60 
metrų.  Vienos raidės aukštis turėtų siekti 60 metrų, o plotis – 40 
metrų, tad „Žalgiris 600“  bus matomas net 2 kilometrų aukštyje, 
todėl juo galės grožėtis lėktuvų, besileidžiančių ir kylančių 
Vilniaus oro uoste, keleiviai. Skirtingais metų laikais šis užrašas 
džiugins vis kitomis spalvų gamomis. 
 
 
Medžiai, pasodinti šia proga, išliks ilgiau už mus ir taps istorinės atminties gija, vedančia į ateitį. Būtent todė, 
simboliškai šioje medelių sodinimo akcijoje kvietėme dalyvauti moksleivius. Ši akcija – tarsi žinutė ateičiai.  2011 

pavasarį planuojama aplink eglutes į tarpus pasodinti apie 16,000 
berželių.  
 
 
Akcijos „Žalgiris 600“ globėja – Seimo Pirmininkė Irena Degutienė, 
pagrindiniai organizatoriai – Seimo Europos klubas, Lietuvos 
generalinė miškų urėdija ir Nemenčinės miškų urėdija. Akcijos 
partneriai – Lietuvos kariuomenė. Medelių sodinimą rėmė UAB 
„Coca-Cola HBC Lietuva“, Vilniaus miškų urėdija, Ukmergės miškų 
urėdija, Ignalinos miškų urėdija ir Šalčininkų miškų urėdija. 
 
 

Būtina paminėti, jog šis žodis pretenduoja tapti vienu didžiausių žodžių Lietuvoje. 

 
 
Parama žydų viešosios knygų bibliotekos atidarymui Viniuje 

 
Lietuva, ir ypatingai Vilniaus miestas, jau du šimtmečius garsėja kaip daugiatautės 
kultūros židiniai. Gausi ir įtakinga kultūriškai išprususi žydų bendruomenė sudarė 
svarbią Lietuvos Didžiosios Kunigaikštystės ir vėlesnių laikotarpių Lietuvos istorinį 
kultūros paveldą. Pastaraisiais dešimtmečiais Lietuva ėmėsi konkrečių veiksmų 
atkuriant žydų kultūros židinius Vilniuje ir kituose Lietuvos miestuose. 
  
Knygų kolekcionierius iš San Diego Wymanas Brentas ir žydų bibliotekos Vilniuje 
iniciatyvos autorius, į Lietuvą atvežė daugiau nei 5000 knygų, CD, DVD apie žydų 
kultūrą, meną, istoriją ir religiją, tarp kurių yra žymių žydų autorių. Šios knygos yra 
surinktos Jungtinėse Amerikos Valstijose: jas dovanojo ir dedikavo žinomi pasaulyje 
kultūros ir visuomenės veikėjai, kaip Larry King, Dustin Hoffman, Barbara Streisand ir 
kt. Kolekcija yra nuolatos didinama dėl Wymano Brento asmeninių investicijų, 
privačių aukotojų, kolekcionierių, įvairių autorių bei kultūros institucijų iš viso 
pasaulio, kurie remia Vilniaus žydų bibliotekos atsiradimą. Galutinis tikslas yra 200.000 knygų surinkimas 
įvairiomis kalbomis, nušviečiant judaistikos istorijos ir pasaulinės žydų kultūros.  



Tikima, kad Vilniaus Žydų biblioteka, kaip viešasis projektas suteiks galimybę giliau pažvelgti į žydų kultūros 
tradicijas, užtikrinti tolimesnį žydų – lietuvių kultūrinį dialogą. Ši iniciatyva, taipogi, prisidės didinant toleranciją bei 
žmogiškąsias vertybes ateities kartoms. 
 

§ 2010 sausio 27 d. atsižvelgiant į tai, kad Lietuvoje 2011 m. paskelbti Holokausto atminties metais, ir 
tai, kad būtina atkurti žydų kultūros paveldo tradicijas Lietuvoje, raštu kreipiausi į Ministrą Pirmininką, 
prašydamas paremti sprendimą dėl žydų viešosios knygų bibliotekos atidarymo Vilniuje.  

 
§ 2010-06-10 dalyvavau Lietuvos kultūros tyrimų institute surengtame žydų bibliotekos parodos „Iš 

būsimos Vilniaus žydų bibliotekos kolekcijos“ atidaryme 
 
§ 2010-11-04 kreipiausi į Kultūros ministrą Arūną Gelūną dėl žydų bibliotekos finansavimo. 
 

Esu įsitikinęs, jog ši reikšminga kultūrinė iniciatyva ir konkretus įnašas į Lietuvos istorinio kultūros paveldo 
atkūrimą ilgainiui pretenduoja tapti dar vienu tarptautiniu kultūros traukos centru mūsų šalyje. 
 
 
Visuomeninis judėjimas „Žmonės už gyvūnus“  
 

 
Visuomeninis judėjimas „Žmonės už gyvūnus“ – tai savanoriškais 
pagrindais susibūrusi iniciatorių grupė, siekianti iš esmės keisti žmonių 
santykį su gyvūnais, įteisinti pažangesnę gyvūnų apsaugą Lietuvoje bei 
kurti gyvūnų gerovės tradicijas, skatinančias kokybiškai naują žmonių 
požiūrį į gyvūnus. 
 
Esu  vienas šio judėjimo iniciatorių bei koordinatorių.  
 
Steigiamasis visuomeninio judėjimo „Žmonės už gyvūnus“ susirinkimas 

įvyko š.m. balandžio 23 d. Spaudos konferencijos vaizdo įrašą galite rasti čia. 
 
Artimiausiuose visuomeninio judėjimo „Žmonės už gyvūnus“ planuose – įstatyminės bazės, susijusios su gyvūnų 
gerove, peržiūra ir naujo požiūrio į ekonominius aspektus diegimas. Taip pat, visuomenės švietimas, įtraukiant 
tiek nevyriausybines, tiek neformalias, tiek valdžios institucijas bei visuomenės dėmesio telkimas gyvūnų gerovės 
klausimais.  
Su visuomeninio judėjimo „Žmonės už gyvūnus“ steigiamąja peticija, veiklos tikslais bei išsamiu dalyvių sąrašu 
galite susipažinti čia. Judėjimo veiklą galite nuolat sekti socialiniame tinklapyje „Facebook“. 
 
Trumpą situacijos gyvūnų gerovės srityje bei pagrindinių problemų, su kuriomis susiduria gyvūnų mylėtojai, 
apžvalgą galite rasti čia. 
Pirmieji ŽUG veiklos metai buvo išties aktyvūs ir rezultatyvūs. Surengta ne viena vieša diskusija, tarpžinybinis 
susitikimas, vizitai valstybinėse bei savivaldos institucijose, priimti svečiai iš užsienio. 
 
 
Kiti svarbūs  įvykiai visuomeniniame judėjime „Žmonės už gyvūnus“: 

Renginys Trumpas aprašymas 

Susitikimas su Lietuvos savivaldybių 
asociacijos atstovais 

 

LSA išreiškė paramą judėjimo veiklai. Savivaldybių atstovai 
išsakė jiems aktualias problemas, teikė siūlymus, kurie galėtų 
prisidėti reformuojant nusistovėjusią ydingą praktiką.  

Susitikimas su Švietimo ir mokslo 
ministru  

Susitikimo metu aptartas poreikis stiprinti visuomenės, ir ypač 
jaunosios kartos, švietimą gyvūnų gerovės srityje. Švietimo ir 
mokslo ministras pritarė siūlymui į mokyklų ugdymo programas 
integruoti specializuotą gyvūnų gerovės kursą, taip suteikiant 
ugdymo procesui nuoseklumo ir tęstinumo bei išnaudojant 
nevyriausybinių organizacijų įdirbį šioje srityje.  
 
Šiems klausimams spręsti buvo sudaryta tarpžinybinė darbo 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_ivairus.sp_konf
http://www.facebook.com/?ref=logo#!/pages/Zmones-uz-gyvunus/119897294690797


grupė, kurios dėka buvo parengta pilotinė vaiko saugos 
programa mokykloms. Bandomajame programos diegimo etape 
(2011 m.) sutiko dalyvauti  50 Lietuvos bendrojo lavinimo 
mokyklų. 

Užsienio ekspertės dr. Marlene 
Wartenberg vizitas Lietuvoje 

ŽUG kvietimu Lietuvoje viešėjo tarptautinės gyvūnų gerovės 
organizacijos „4 Pfoten“ Europos viešosios politikos biuro 
Briuselyje vadovė dr. Marlene Wartenberg. Ekspertė pasidalino 
solidžia gyvūnų gerovės politikos formavimo, teisinės bazės 
kūrimo bei nevyriausybinių organizacijų valdymo patirtimi, 
pristatė Europos Sąjungos aktualijas bei tendencijas šioje srityje, 
domėjosi gyvūnų gerovės situacija Lietuvoje. 
 
M.Wartenberg pažymėjo, jog Lietuva turi visas galimybes tapti 
teigiamos europinės praktikos pavyzdžiu ne tik Baltijos regiono 
šalims, bet ir visai Europai. 

ŽUG atstovų vizitas Utenos gyvūnų 
globos namuose 

Tai pirmasis tokio pobūdžio vizitas, kuriame dalyvavo ŽUG bei 
Vilniaus m.  ir Utenos r. savivaldybės atstovai. Apsikeista 
naudinga informacija, geraja patirtimi, išreikštas palaikymas 
Utenos gyvūnų mylėtojų veiklai.  

Projektas su VO „Gelbėkit vaikus“ Šio projekto metu buvo siekiama simboliškai akcentuoti 
pagarbos vaiko teisėms sąsajas su visuomenės branda ir 
vyraujančiu požiūriu ne tik į žmogų, bet ir jį supančią gyvąją 
aplinką. Vaikų globos namų auklėtiniai buvo kviečiami jiems 
priimtinu būdu iliustruoti gyvūnų teises. Šiuo metu renkamos 
lėšos vaikų sukurto gyvūnų teisių kodekso leidybai. Tai 1-sis 
gerokai didesnės apimties projekto etapas (daugiau apie tai 
skiltyje „Artimiausi ŽUG planai“). 

Susitikimas su kinologais Aptartas poreikis koreguoti teisinę bazę, reglamentuojančią 
tarnybinių šunų „nurašymo“ klausimus jiems pabaigus tarnybą. 
Išanalizavus galionačias nuostatas bei užsienio šalių praktiką, 
šiuo metu rengiami teisės aktų projektai, užtikrinantys pirmumo 
teisę tarnybinį šunį perimti jo dresuotojui. 

 

Neabejotinai atskiro dėmesio reikalauja naujasis Gyvūnų gerovės įstatymo projektas. 

Dėl poreikio inicijuoti reformas gyvūnų gerovės politikos srityje, 2010 
m. pradžioje kreiptasi į Ministrą Pirmininką, Švietimo ir mokslo bei 
Žemės ūkio ministrus, Finansų ministeriją, Lietuvos savivaldybių 
asociaciją.  

ŽUG iniciatyvos dėka, 2010 m. kovo 1 d. Žemės ūkio ministro įsakymu 
sudaryta tarpžinybinė darbo grupė dėl LR Gyvūnų globos, laikymo ir 
naudojimo įstatymo (toliau – Įstatymas) tobulinimo. Į darbo grupės 
sudėtį buvo įtraukti susijusių valstybės bei savivaldos lygmens 
institucijų ir nevyriausybinių organizacijų atstovai. 
 
Darbo grupė atliko išties svarbų darbą – išanalizavo šiuo metu 
galiojančio įstatymo trūkumus, susijusią teisinę bazę, užsienio praktiką 
ir parengė naują Gyvūnų gerovės įstatymo projektą, galintį pretenduoti į vieną pažangiausių tokio pobūdžio teisės 
aktų Europoje. Su įstatymo projektu galite susipažinti čia. 
 
Esminiai įstatymo projekto autorių sekiai: 

• iš esmės keisti Įstatymo formą ir turinį;  
• akcentuoti susijusių institucijų atsakomybės bei bendradarbiavimo svarbą; 
• griežtinti gyvūnų veisimo, dresavimo, prekybos gyvūnais sąlygas; 
• detaliau reglamentuoti bepriežiūrių (benamių) gyvūnų populiacijos reguliavimą, jų apsaugą; 
• numatyti pareigą vakcinuoti, ženklinti, registruoti ir atsakingai veisti šunis bei kates; 
• detalizuoti elgesio su gyvūnais standartus bei numatyti veiksmingas prevencijai skirtas priemones; 
• reglamentuoti gyvūnų globos namų ir gyvūnų prieglaudų veiklą 
• daugelis kitų svarbių nuostatų, kuriomis siekama diegti pagarbos gyvūnui tradicijas Lietuvoje. 



 
Šiuo metu įstatymo projektas derinamas vyriausybiniame lygmenyje. Tikimasi, jog 2011-tųjų pradžioje jis pasieks 
Seimo plenarinių posėdžių salę ir iki pavasario pabaigos galėsime minėti simbolinę naujų gyvūnų gerovės tradicijų 
pradžią Lietuvoje.  
 
Pažymėtini ir kiti Seime įregistruoti teisės aktų projektai, kuriais: 
- didinama administracinė atsakomybė už žiaurių elgesį su gyvūnais;  
- numatoma atsakomybė juridiniam asmeniui; 
- rinkliavų įstatyme įtraukiamas reikalavimas numatyti tikslinę rinkliavos panaudojimo paskirtį. 
 

Artimiausi ŽUG planai 2011 m.: 

 

Renginys Trumpas aprašymas 

2011 m. gegužės mėn. planuojama 
tarptautinė gyvūnų gerovės konferencija, 
kurioje gyvūnų gerovės politikos 
klausimus aptars Lietuvos bei Europos 
Sąjungos šalių specialistai 

Šiuo metu atliekami parengiamieji darbai: derinami 
organizaciniai klausimai, potencialūs dalyviai etc. Šis renginys 
pretenduoja tapti regioninės svarbos įvykiu ES mastu. Šią 
iniciatyvą remia Lietuvos atstovai bei užsienio ekspertai. 

Ekspertų iš Rumunijos programų 
įgyvendinimas Lietuvoje  

Tarptautinės gyvūnų gerovės organizacijos „Vier Pfoten“ 
padalinio Ruminijoje ekspertai mielai sutiko pasidalinti geraja 
patirtimi ir Lietuvai siūlo dvi programas: benamių šunų ir kačių 
kastracijos/sterilizacijos mobilių klinikų atvežimas ir edukacinė 
program moksleiviams. Šiuo metu derinami parengiamieji darbai, 
pasiekus reikiamus susitarimus su vietos valdžia bei susijusiomis 
valstybinėmis institucijomis, projektų įgyvendinimas galėtų 
startuoti dar 2011 m. pavasarį. 

Projektas su VO „Gelbėkit vaikus“ 2011 m. planuojami vizitai vaikų globos namuose. Jų metu bus 
siekiama išsiaiškinti galimybes sudaryti vaikų globos nakų 
auklėtiniams sąlygas globoti benamius augintinius, taip siekiant 
ugdyti jų atsakomybę, spręsti elgesio problemas. 

 
 
 
Jaunimas  
 
 
Jaunimas, jo užimtumas, veiklos skatinimas ir nuolatinis 
bendravimas yra akutuali mano vykdomos politikos dalis. Šiais 
metais, taipogi, teko pakankamai daug laiko praleisti jaunimo 
organizuojamuose renginiuose, o keletą surengti drauge su 
jaunimo organizacijomis. 
 
 
 
 
 
 
 
Keletas iniciatyvų 
 

§ 2010 kovo 19 d. raštu kreipiausi į Seimo Švietimo, mokslo ir kultūros komiteto pirmininką Valentiną Stundį bei 
Švietimo ministrą Gintarą Steponavičių, siūlydamas visoms šalies švietimo įstaigoms įteikti po Lietuvos 
Respublikos Aukščiausios Tarybos 1990 m. kovo 11 d. priimto akto „Dėl Lietuvos nepriklausomos 
valstybės atstatymo“ kopiją. Esu įsitikinęs, jog viešai eksponuojamas aktas prisidėtų prie jaunosios kartos 
pilietiškumo ugdymo. Šiuolaikinės Lietuvos atsikūrimo simboliai turėtų būti matomi šalies švietimo įstaigose: ne tik 
vėliava, iškeliama svarbiausių švenčių proga, bet ir Nepriklausomybės atkūrimo aktas, užimantis itin svarbią vietą 
mūsų istorijoje. Jaunoji karta, augdama tarp pilietinių simbolių, jaustų artimesnį ryšį su tautos istorija, kuri buvo 



kuriama dar ne taip ir seniai. Kovo 11-osios akto kopijų įteikimas mokykloms šiemet kartu prisidėtų ir prie 
Nepriklausomybės 20-mečio paminėjimo. 
Kovo 11-osios akto kopiją galite rasti čia.   

 
§  2010 balandžio mėnesį kartu su organizacija „Lietuvos Junior Achievement” surengtas moksleivių idėjų 

konkursas “Mano Vyriausybės programa: pasiūlymai, kaip gerinti verslo aplinką ir skatinti verslumą 
Lietuvoje”. Šiuo konkursu buvo siekiama paskatinti jaunimą aktyviau domėtis Lietuvos ir Europos Sąjungos 
politika verslumo skatinimo srityje, o kartu – ir tapti pilietiška bei aktyvia visuomenės dalimi.  Visą balandžio 
mėnesį moksleivių komandos buvo kviečiamos teikti savas verslumo skatinimo vizijas, kurias kompetentingai 
komisijai pristatė gegužės 21 d. Seime vykusiame finaliniame konkurso etape. Geriausiai pasirodžiusi moksleivių 
komanda laimėjo kelionę į pasaulinės gėrimų gamybos lyderės Coca-Cola Company atstovybės COCA-COLA HBC 
Lietuva Alytaus gamyklą rugpjūčio mėnesį. Geriausi komandų siūlymai buvo pristatyti šalies premjerui Andriui 
Kubiliui. Birželio 21 dieną nugalėtojai susitiko su Ministru Pirmininku Andriumi Kubiliumi ir LRV kanceliarijos 
darbuotojais. 

 
§ 2010 lapkričio mėnesį vyko motyvaciniai pokalbiai dvyliktų 

klasių abiturientams Vilniaus miesto aštuoniose mokyklose. 
Moksleiviams buvo suteikta informacija dėl reikalingiausių bei 
perspektyviausių studijų krypčių Lietuvoje, apžvelgti perspektyviausi 
darbai Lietuvos darbo rinkoje, pateikta Lietuvos ir Vilniaus darbo biržos 
statistika, kuri turėtų taip pat padėti renkantis studijų kryptį. Motyvacinių 
pokalbių metu pateikėme žymių žmonių sėkmės istorijų, kurios įkvėptų ir 
paskatintų moksleivius siekti savo tikslo. Surengėme draugišką diskusiją, 
kurios metu atsakėme į moksleiviams rūpimus su jų studijų pasirinkimais 
susijusius klausimus. Šių pokalbių esmė buvo ne tik informuoti, tačiau ir 
paskatinti kiekvieną moksleivį studijuoti tą sritį, kuri labiausiai domina, 
paskatinti drąsiai žvelgti į ateitį. Motyvacinius pokalbius drauge vedė mano padėjėjos Donata Pocevičiūtė ir 
Raimonda Augutytė. 

  
 
Jaunimo diskusijos, konferencijos, seminarai 
 
2010 metais dalyvavau įvairiuose jaunimo renginiuose:  
 

§ 2010 kovo 4-6 d.Tradicinis VU Ekonomikos fakulteto Studentų atstovybės rengiamas tarptautinis 
verslumo konkursas “Entrepreneurship Competition Vilnius 10” (Jaunojo verslininko konkursas), vykęs  

§ 2010-04-19 Vilniaus universiteto Ekonomikos fakulteto studentų atstovybės organizuojamų  
“Merkurijaus dienų 2010” atidarymo renginys.  

§ 2010-04-19 Lietuvos studentų politologijos 
olimpiadoje, kurią bendromis pastangomis su Užsienio 
reikalų ministerija ir europarlamentaru L.Donskiu jau 
dvyliktą kartą surengė Akademinis politologų klubas. 
Šiais metais olimpiados tema – „Diplomatija po Šaltojo 
karo: daugiapolis pasaulis ir atsikūrusi Lietuva“. 

§ 2010-02-12 Mykolo Romerio universiteto Studentų 
debatų klubo renginys. Debatų tema – „Kodėl 
visuomenė nebetiki politikų deklaruojamais tikslais ir 
idealais?".  

§ 2010-05-13 Vilniaus pedagoginiame universitete 
vykusi pirmoji tarptautinė studentų mokslinė 
konferencija "XXI a. iššūkiai akademiniam jaunimui: 
drąsa kalbėti, laisvė gyventi". 

§ 2010-06-14 Ponios Almos Adamkienės labdaros ir paramos fondo projektas „Lyderių mokykla“. Tema 
“Derybų menas”. Tai jau ketvirtą kartą rengiamas projektas, kuriame dalyvavo 20 gabiausių mokinių iš 
Fondo remiamų provincijos mokyklų. Šiuo projektu siekiama paskatinti moksleivius aktyviai dalyvauti 
bendruomenės veikloje, apsispręsti dėl savo būsimų studijų ir profesinės veiklos, kelti sau aukštesnius 
tikslus. Paskaitų metu dalyviams suteikiama teorinių ir praktinių žinių, kurios padės siekti savo užsibrėžtų 
tikslų ir akcentuoti moralios lyderystės principus.  

§ 2010- 06-27 Lietuvos liberalaus jaunimo vasaros mokykla, kurioje diskutavome apie politines  aktualijas 
bei derybų meną. 

§ 2010-09-28 Europos humanitarinio universitete vedžiau paskaitą apie derybų meną. 

http://www.lrs.lt/datos/kovo11/aktas.htm


Visuomeniniai renginiai ir dalyvavimas juose 
 
  
Mielai sutikau pasidalinti patirtimi ir įžvalgomis įvairiose konferencijose, apskritojo stalo diskusijose. Keletas 
įdomiausių:  

§ 01-21 Lietuvos vartotojų instituto konferencija „Tausojantis vartojimas: dabartis ir perspektyvos“  
§ 02-06 Rytų Europos studijų centro neformali diskusija su Lietuvos politikais: „Lietuvos pirmininkavimas 

Europos saugumo ir bendradarbiavimo organizacijai (ESBO) 2011 metais: iššūkiai ir galimybės“. 
§ 03-08 Eurointegracinė paskaita Rytų Europos studijų centro rengiamos programos Gruzijos, Armėnijos ir 

Azerbaidžano valdininkams. Tema – „Lithuania’s Accession Negotiations with the EU: Changes that mostly 
Affected State Governance and Lithuanian Society“. 

§ 03-09 Lietuvos pramonininkų konfederacijos surengta diskusija dėl Europos Sąjungos 
strategijos ir nacionalinės pozicijos iki 2010. 

§ 03-[11-12] Tarptautinis Demokratijų Bendrijos Parlamentinio forumo steigiamasis susirinkimas LR 
Seime. 

§ 04-07 VšĮ ESTEP inicijuota apskritojo stalo diskusija „Lietuvos įtakos ir konkurencingumo didinimo 
Europos Sąjungoje kryptys: institucinis ir politinis pajėgumas“ 

§ 05-19 LR užsienio reikalų ministerijos bei Vilniaus universiteto Tarptautinių santykių ir politikos mokslų 
instituto surengta Tarptautinė Vilniaus dešimtuko minėjimo konferencija. 

§ 06-04 Ministro Pirmininko tarnybos kartu su partneriais LR užsienio reikalų ministerija ir Europos teisės 
departamentu prie LT teisingumo ministerijos surengta apskritojo stalo diskusija „Europa 2030 – ar 
turime naują požiūrį?“ 

§ 09-28 konferencija „Laisvosios šalies laisva žinia“ 
§ 11-10 Mariaus Jonučio parodos „žmogaus teisės“ 

pristatymas. Turėjau garbės pakviesti Marių Jonutį 
pristatyti savo darbų kolekciją Seime.  

§ 11-30 Vilnius International Club organizuojama 
diskusija "Amerikietiško stiliaus kapitalizmas žlunga kaip 
žlugo ir Sovietinio stiliaus socializmas; Europos Sąjunga 
privalo rasti naujas Apšvietos vertybių išsaugojimo ir 
populiarinimo formas". 

§ 12-01 Rytų Europos studijų centro organizuoajmas 
Lietuvos – Baltarusijos demokratinių partijų susitikimas. 

§ 12-29 susitikimas su Vilniuje viešėsiančiais opozicijos 
kandidatų į Baltarusijos Prezidento postą - politinės 
kampanijos „Sakyk tiesą“ lyderio Vladimiro Nekliajevo, Baltarusijos liaudies fronto kandidato Grigorijaus 
Kostusevo ir Baltarusijos krikščionių demokratų kandidato Vitalijaus Rimaševskio – rinkimų štabų nariais. 

Informacija apie mano veiklą nuolat atnauji 
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